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Vragen en opwaardering m.b.t. SB Onderzoeken met betrekking tot onze digitale transformatie 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
D66 1 Opwaardeerverzoek: Graag gaat D66 de 

discussie aan over hoe we in onze digitale 
transitie de samenwerking met andere 
provincies die voor gelijke opgaven staan 
aangaan. Hieronder willen we de volgende 
aspecten meenemen mbt de conclusies 
rolneming op basis van casussen: 
- Provincie is geen laboratorium: Snap ik, 
maar waar ligt die grens? Wanneer wordt 
een technologie als volwassen genoeg om 
te gebruiken door te provincie beschouwd? 
- Provincie is geen softwareontwikkelaar, 
ook helder. Hoe kijkt de gedeputeerde aan 
tegen open source software? Ook gezien de 
behoeftes van de twaalf Nederlandse 
provincies in digitale tools waarschijnlijk erg 
overeen komen. 

We werken intensief samen met andere 
provincies, andere overheden en 
kennisinstellingen. De afgelopen vier jaar 
waren we actief lid van IDA, de digitale 
agenda van de provincies en was ik 
deelnemer van de Bestuurlijke Kopgroep 
van deze samenwerking. Het IDA krijgt een 
vervolg in het interprovinciale programma 
Digitalisering. 
 
We kiezen inderdaad niet voor de rol van 
laboratorium. We stimuleren, onder andere 
via de ROM en de Data- en Kennishub 
Gezond Stedelijk Leven, wel degelijk 
innovatie, maar in een andere rol, zoals het 
traject ‘Earth Valley’. Intern hanteren we 
alleen volwassen technologie. We sturen 
expliciet op open standaarden en ‘common 
ground’ en werken daarbij samen met 
bijvoorbeeld RIVM, CROW en Geonovum.  
 
We zijn een voorstander van versterkte 
samenwerking met de koepelorganisaties 
zoals BIJ12, de gemeenschappelijk 
beheerorganisatie van de provincies. De 
nadruk ligt hierbij op open standaarden en 
de uitlegbaarheid en de uitwisselbaarheid 
(standaardisatie) van de gebruikte modellen, 
indicatoren en data. Dit gaat op basis van 
architectuur (zoals regels en afspraken 
waarmee data worden verzameld, 
opgeslagen en gebruikt) en niet op basis 
van open source software. 
 
Zelf gebruiken we open source niet of met 
mate omdat dit eigen software development 
expertise vergt. 

ChristenUnie 2 Opwaardeerverzoek: Terecht wordt in de 
Statenbrief gesteld dat de afgelopen jaren 
grote veranderingen zijn doorgevoerd in de 
informatievoorziening van de provincie, die 
veel hebben gevergd van de organisatie en 
waarbij ook onderdelen zijn achtergebleven. 
De digitale transformatie zal ook de nodige 
aandacht vragen. Onze accountant laat 
weten dat het op orde brengen van een 
aantal zaken rondom de financiële 
administratie nog steeds hoog op onze 
prioriteitenlijst moet staan, omdat toezicht en 
controle op onze uitgaven nog niet optimaal 
vormgegeven kan worden. Zal de digitale 
transformatie die in deze SB wordt 
voorgesteld de stappen die volgens de 
accountant nodig zijn vertragen of juist 
versnellen? 

 
Ja, de digitale transformatie, met 
voorzieningen en afspraken rondom data-
opslag en -kwaliteit, helpt bij het versnellen 
van de stappen die volgens de accountant 
nodig zijn. Alle processen rondom 
informatievoorziening, van de interne 
administratie tot aan de maatschappelijke 
opgaven, komt bij de digitale transformatie 
aan bod. De transformatie omvat daarbij wel 
meer dan louter ICT-middelen, want het 
omvat bijvoorbeeld ook een nieuwe manier 
van werken en andere processen.  

JVVD 3 Opwaardeerverzoek: De 1-meting is niet 
onverdeeld positief op de stand van zaken 
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van de digitale transformatie bij de Provincie 
Utrecht. De VVD wil deze brief graag 
opwaarderen om de voortgang op dit 
dossier te bespreken en de antwoorden op 
onderstaande technische vragen daarbij te 
betrekken. 

 4 Het college werkt aan een samenhangend 
voorstel om nu en in de toekomst invulling te 
geven aan de digitale transformatie. De 1-
meting is best kritisch over de voortgang tot 
nu toe, maar geeft ook een aantal concrete 
aanbevelingen. Is het college in ieder geval 
van plan deze aanbevelingen over te nemen 
in dit voorstel? 

Het college werkt aan het statenvoorstel. 
Daarbij komen onder andere zaken als een 
duidelijke rollen en verantwoordelijkheden 
bij datagebruik, verbeterde 
gegevensmanagement en data-analyse, een 
algoritme- en modellenregister, een 
versterkte informatiepositie voor de opgaven 
en de impact van Europese wetgeving aan 
bod. 

 5 In de brief geeft het college aan dat ook de 
financiële impact van de digitale 
transformatie verder wordt uitgewerkt. Kan 
het college aangeven hoe dit traject er 
verder uitziet en is er al een eerste 
inschatting gemaakt van de verwachte 
investeringen die nodig zijn? 

Het college heeft besloten tot een traject 
met een statenvoorstel eind 2023, waarin de 
financiële impact zal worden uitgewerkt. De 
verwachte investeringen voor de eerste fase 
bedraagt ongeveer een half miljoen bovenop 
bestaande middelen. De snelheid waarmee 
verder geraamde investeringen ook 
daadwerkelijk uitgevoerd kunnen worden, 
wordt momenteel onderzocht. 

ChristenUnie 6 Hebben wij voldoende expertise in huis om 
beide processen zo snel uit te voeren als 
nodig is? 

De digitale transformatie is voor alle 
provincies een uitdaging. Er is ook de 
uitdaging om digitalisering/techniek en 
beleid hand in hand te laten gaan.  
 
De krapte op de arbeidsmarkt is een 
aandachtspunt. Het college investeert 
daarom ook in jong talent en in de relatie 
met kennisinstellingen. We werken met 
andere provincies en interbestuurlijk samen 
om de koers te bepalen, van elkaar te leren 
en van elkaars expertises gebruik te maken.  

 7 Welke prioriteiten zouden we moeten 
stellen? 

U heeft ons in de afgelopen periode bij het 
traject met Hiemstra & De Vries duidelijke 
input en richting meegegeven, zoals het 
belang van uitlegbaarheid van modellen en 
algoritmen. De prioritering komt aan de orde 
bij het traject van het Statenvoorstel. 

 
 
 
 


